

教育研究

主題論文：社會正義與城鄉差距

Social Justice and Rural-Urban Gap

教育正義的實踐觀點與個案分析 / 張奕華、劉文章

A Perspective on the Practice of Educational Justice and Cases Analysis / I Hua Chang, Wen Chang Liu

偏鄉人口結構變化與小學教育發展關係—以雲林縣濱海鄉鎮為例 / 陳聖謨
Demographic Structure Change and Its Impact on the Development of Elementary School Education in Yunlin Rural Area / Sheng Mo Chen

我國新移民子女學習母語政策之推動與實踐探討 / 葉郁菁

A Review of the Execution of the Mother-Language Policy among New Immigrants / Yu Ching Yeh

日本學校給食制度及其對我國營養午餐制度化之啓示 / 徐良維

Japan's School Lunch System on the Revelation of Taiwan's Nutrition Lunch System / Liang Wei Hsu

一般論文

臺灣高等教育評鑑制度與實施之分析研究 / 秦夢群、陳遵行

Examining and Reconstructing Higher Education Evaluation Programs in Taiwan / Joseph Meng-chun Chin, Zun Shing Chen

✓「臺灣醫學教育實習」的成績評量方式應用在「國小教育實習」之可行性研究 / 許秀玲、許國忠、蔡清華

The Application of Assessment in Medical Internship to Apprenticeship System of Elementary School Teachers in Taiwan / Hsiu Ling Hsu, Kuoch Chung Shu, Ching Hwa Tsai

教育資料

教育名詞：同志教育 / 吳清山、林天祐

Gay and Lesbian Education / Ching Shan Wu, Tien Yu Lin

教育哲學：女人的智慧 / 溫明麗

The Wisdom of a Woman / Sophia Ming Lee Wen

教育法令 / 王清標

Laws and Regulations / Ching Piao Wang

國內教育輿情 / 吳雪綺等

Domestic Events / Hsueh Chi Wu etc.

國外教育訊息 / 周素咩

International Events / Sue Nien Chou

書類及非書類館藏 / 傅雅蘭、周素咩

Educational Materials / Ya Lan Fu, Sue Nien Chou

ISSN 1024-3058



7701021430586

GPN:2008300178

定價：新臺幣120元

第106期

2012年 8月出版/季刊

教育資料與研究

EDUCATIONAL RESOURCES
AND RESEARCH



國家教育研究院
National Academy for Educational Research